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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Bártfai-Mager Andrea, tárca nélküli miniszter 
(nemzeti vagyon kezeléséért felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: " Milyen okból és milyen feltételekkel egyesül a 
Budapest Bank a Takarékbankkal és az MKB Bankkal? " 

Tisztelt Miniszter asszony! 

A nyilvánosság kizárásával zajlik a Budapest Bank rejtett privatizációja, hiszen a hírek szerint a
bank egyesülne a Takarékbankkal és az MKB Bankkal. Habár már tavaly lejárt a kormány által
adott  határidő  az  értékesítésre,  de  ez  vevőjelölt  hiányában  elbukott.  Az  egyesülés  különösen
aggályos megoldás, mert így az állam közvetlenül nem fog ebből pénzt látni, hiszen nem értékesítés
útján vált tulajdonost a bank. Szakértők szerint annak idején drágán, közel az értékének duplájáért
vásárolta meg az állam az amerikai tulajdonostól a bankot. Amennyiben a Budapest Bank egyesül a
másik két bankkal, a magyar állam egy fillért sem lát belőle. 

A három  bank  közül  a  Budapest  Bank  a  legértékesebb,  különösen  fontos  milyen  tulajdonosi
arányban  kerül  sor  az  egyesülésre,  milyen  jogosítvánnyal  rendelkezik  majd  az  állam,  hogy az
irányító befolyása megmaradjon. Törekszik-e az állam arra, hogy irányító szerepe legyen, hiszen a
Budapest Bank tulajdonosának mérlegében alacsonyabb értékén tartják nyilván a bankot. Márpedig
a  vagyoni  érték  döntő  fontosságú  a  kialakuló  szuperbank  tulajdoni  arányait,  irányítási  jogait
illetően. 

Tisztelt Miniszter asszony, a következő kérdéseket szeretném feltenni Önnek! 

- Milyen szakmai indokok, hatástanulmányok, elemzések alapozzák meg, hogy a Budapest Bank a
Takarékbankkal és az MKB Bankkal egyesüljön? Ezeket a megalapozó szakmai anyagokat mikor
hozzák nyilvánosságra? 

- Mi haszna származna a magyar államnak abból, hogy a Budapest Bank egyesül két másik bankkal



ahelyett, hogy értékesítenék azt? Az egyesülést követően az állam nem kap pénzt, míg értékesítés
esetén igen.

- Miért nem tervezik az évekkel ezelőtti vételár felett értékesíteni a bankot? 

- Hogyan biztosítja a kormány, hogy a három bank által létrejövő "szuperbankban" az államnak
irányító szerepe legyen és minél nagyobb tulajdonosi arányt képviselhessen? 

-  Miniszter asszony tájékoztatja-e mindezen részletekről az országgyűlés szakbizottsága előtt  az
országgyűlési képviselőket? 

Válaszát köszönöm!
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